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QuickBird遥感数据在土地整理工作中的应用

杨清华， 李景华， 韩 旭， 安志宏， 陈 华

中国国土资源航空物探遥感中心，北京 100083

摘要： 

在制作QuickBird数字影像地图的基础上，参照土地整理规划图与前期影像，提取井、路、渠等土地整理相关信

息，并与土 

地整理规划相比较，实现了对土地整理规划执行情况、土地整理项目进展情况和土地整理项目规划区内土地利用类

型变化情况的动 

态监测。 
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THE APPLICATION OF QUICKBIRD REMOTE SENSING DATA TO LAND RE-
ORGANIZATION

 YANG Qing-Hua, LI Jing-Hua, HAN Xu, AN Zhi-Hong, CHEN Hua 

China Aero Geophysical Survey and Remote Sensing Center for Land and Resources, Beijing 100083, 
China 

Abstract: 

 Based on the Quickbird digital image map and consulting the land reorganization planning map and

previous remote sensing images, the authors extracted the well, road, canal and other information 
concerning land

reorganization. The results show clearly the situation of the land reorganization planning execution, the 
progress

of land reorganization projects, and the land use change in the land reorganization zones.
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